
Til BSU 

 

Udtalelse vedr. omorganisering af specialområdet 

Afsender af høringssvar: Skolebestyrelsen – Skoledistrikt Syd 

Høringssvar:                                                                                                                    30. november 2021 

 

Skolebestyrelsen kvitterer for muligheden for at afgive høring og har følgende kommentarer til udsendte  

materiale i høring vedr. omorganisering af specialområdet 

I tillæg til det fælles input til høring fra de 4 skolebestyrelsers fællesmøde den 25/11 ønsker skolebestyrel-
sen i distrikt syd at give udtryk for følgende: 

 

Overordnet 

- Modellen opfattes som en model der forsøger at inddrage hele skolevæsnet som en ressource ind i 
dette svære område og derved lave en bevægelse væk fra at specialklasser risikerer af blive fastholdt 
som lukkede systemer i det kommunale skolevæsen. 
 

- I lyset af den fremlagte model kunne det overvejes, om der, til støtte for etableringen af                            
kompetencecentrene, bør oprettes en taskforce / trivselskorps i væsnet, som kan være rådgivende i 
etableringen for således at sikre kvaliteten i struktur, pædagogik opgavesnit mellem almen og  

- kompetencecentret mv. 

 

Skolebestyrelsen ser gerne følgende positive udkomme af omorganiseringen: 

- Skolerne vil kunne handle hurtigere med indsatser, når vanskeligheder og behov identificeres. 

- Visitation skal kunne ske i rette tid, til de rigtige løsninger, med flere muligheder lokalt … væk fra enten-

eller tilgangen og afhængigheden af andre udenfor skolen.  

- At det vil give den enkelte skole et større handle- og beslutningsrum i forhold til viden og indsatser i 

eget læringsmiljø med flere ressourcer. 

 

Opmærksomhedspunkter 

- Der bør være en tydelig opmærksomhed på styrkelse af skole-hjemsamarbejdet – særlig vigtig i imple-

menteringsfasen, men også i driftsfasen med kompetencecentrene på skolerne. 

- Overvejelser over hvordan der sættes strøm til synergien mellem kompetencecentrene og almenområ-

det – der skal investeres i denne forandring.  

- Kompetencecentrene må ikke blive et bureaukratisk dyr … med dokumentation og procedurer, men sik-

kerhed for at viden om eleven fastholdes og tages med frem til overgangen fra folkeskolen til ungdoms-

uddannelserne. 

 

På skolebestyrelsens vegne 

 

Peter Stecher 

Formand for skolebestyrelsen 

Distrikt Syd Brønderslev 


